
 
 

    

 

Møtereferat 
 

Utvalg: 

Møtested: 

Møtedato: 

Helgelandsrådet 

Fru Haugans Hotel, Mosjøen 

22. november 2024        Tid: 09:00 – 10:30 

 
 

 

Navn Funksjon Kommune Påmeldt Forfall 
Lunsj 
fredag 

Elbjørg Larsen Leder Herøy x  x 

Rune Krutå Nestleder Vefsn x  x 

Peter Talseth Medlem Alstahaug x  x 

Ole Gerhard Rinø Medlem Alstahaug x  x 

Rachel Berg Medlem Alstahaug x  - 

Frode Næsvold Medlem Bindal x  - 

Elin Kristine Vareide Lian Medlem Bindal x  x 

Knut Toresen Medlem Bindal x  - 

Siv Therese Aglen Medlem Brønnøy x  x 

Janitha Signdahlsen Medlem Brønnøy  x - 

Frank Nilsen Medlem Brønnøy  x - 

John-Erik S. Johansen Medlem Dønna x  x 

Nils Olav Jenssen Medlem Dønna x  - 

Tor Henning Jørgensen Medlem Dønna x  x 

Raymond Fagerli Medlem Grane x  x 

Åse Granmo Medlem Grane x  - 

Børge Steinmo Johansen Medlem Grane x  x 

Vegar Dalen Medlem Herøy x  x 

Henrik Skovly Medlem Herøy x  x 

Sten Rino Bonsaksen Medlem Leirfjord x  x 

Pål Andreas Einmo Medlem Leirfjord x  x 

Peter Andre Haaland Medlem Leirfjord x  - 

Gunder Strømberg Medlem Sømna x  x 

Liv-Marit Haraldsvik Reitan Medlem Sømna x  - 

Ben Andre Graven Medlem Sømna x  x 

Odd Langvatn Medlem Vefsn  x - 

Erlend Eriksen Medlem Vefsn  x - 

Jon Albert Johansen Floa Medlem Vega x  - 

Andre Møller Medlem Vega  x - 

Brit Skjevling Medlem Vega  x - 

Bjørg Iren Fønnebø Medlem Vevelstad x  x 

Kari Anne B. Andreassen Medlem Vevelstad x  - 

Renate Mathisen Medlem Vevelstad x  x 

Charlotte Olsen Sekretariatet - - - - 

Stig Sørra Sekretariatet - x  x 

Helgelandsrådet   29  19 

Fylkestingsrepresentanter   1  1 

Innledere/gjester   -  5 

SAMLET   30 5 25 



 
 

    

 

 
Saksliste 

 
 
 
Saksnr. Tittel 
 
38/24  Godkjenning av innkalling, sakliste og protokoll fra møtet 19. september 
 
39/24  Referatsaker 
 
40/24 Revidert søknad om tilskudd fra Samferdselsfondet til drift av Hadfast AS 
 
41/24  Revidert søknad om støtte til etablering av samferdselsprosjekt «Tosenveien» 
 
42/24  Opplevelsesutvikling ved Torghatten – søknad om medfinansiering 
 
43/24  Uttalelse – Kraftløftet Helgeland 
 
44/24  Støtteerklæring - Nasjonalt visningssenter villaks på Helgeland – Laksvollen 
 
45/24  Orientering - Kultursamarbeid på Helgeland 
 
46/24  Eventuelt 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mosjøen, 22. november 2024 
 
 
 
Stig Sørra (sign.)      
Referent/sekretariatsleder 
  



 
 

    

 

 

Protokoll 
 
 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

22.11.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
38/24  Godkjenning av innkalling, sakliste og protokoll fra møtet 19. september 2024 
   
 
Forslag til vedtak  
Innkalling, saksliste og protokoll fra møtet 19. september godkjennes. 
 
 
Vedtak 
Innkalling, saksliste og protokoll fra møtet 19. september godkjennes. 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: Protokoll fra HR-møte 19. september 2024 

 

 

  



 
 

    

 

 
Protokoll 

 
 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

22.11.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
39/24 Referatsaker 
   
 
 
Forslag til vedtak  
Referatsaker tas til orientering 
 
Vedtak 
Referatsaker tas til orientering 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
 
 
Innkomne brev/korrespondanse 

Dato Saksnr. Avsender Innhold 

09.07.2024  DSB Organisering av 110-samarbeid i Nordland 

08.08.2024  Trollfjell GloPar Søknad om medfinansiering 

30.08.2024  Nfk Innspill til Widerøes forslag til endringer på FOT-rutene 

19.09.2024  HADFAST AS Søknad om tilskudd 

08.10.24  Nfk Invitasjon - Deltagelse i arbeidsgruppe om FOT-ruter 

    

 
 
 
Utgående brev/korrespondanse 

Dato Saksnr. Mottaker Innhold 

    

12.07.2024  Energidep. Invitasjon til Energiministeren 

28.08.2024  Nfk Innspill FOT-ruter 

30.08.2024  Widerøe Innspill FOT-ruter (kopi adressat) 

03.09.2024  Nfk Høringsuttales – tilbudsstruktur videregående opplæring  

21.10.2024  Regjering/Storting Uttalelse – Havbruk til havs 

    

 
 
 
Andre referatsaker/interne saker 

Dato Innhold 

  

  

 
 
 
 
 
 



 
 

    

 

 
Andre møter – sekretariatet 

Dato Innhold 

03.07.2024 Møte - Koordinering 110-sentralen (Teams) 

07.08.2024 Møte - med Avinor – dialog om lufthavnene på Helgeland 

15.08.2024 Møte - vedr. Utvalg for utdanning og kultur m/leder og OYH 

19.08.2024 Møte - AU-møte HIPR 

20.08.2024 Møte - Stiftelsesmøte MidtSkandia – norsk organisering av sekretariatet 

21.08.2024 Møte - Nettverksmøte Sandnessjøen videregående skole 

21.08.2024 Møte - med Nfk/fylkesrådet og Ordførerkollegiet  

22.08.2024 Konferanse - Drivkraftkonferansen 2024 – Mo i Rana 22. -23. august 

23.08.2024 Møte - Møte med Nfk/Widerøe og endringer av FOT-ruter (Teams) 

23.08.2024 Møte - Administrativ avklaring av arbeid med «Best HUR-ever» (Teams) 

26.08.2024 Møte - Helgeland til VM (Teams) 

29.08.2024 Næringslivslunsj – Alstahaug og omegn næringsselskap  

29.08.2024 Møte - Avklaringsmøte med LO Nordland og NHO Nordland 

29.08.2024 Møte - AU-møte HIPR 

03.09.2024 Møte Informasjonsmøte om prosjektsøknad «Grønne akademikere til Nordland» 

04.09.2024 Møte – Møte med Nfk og sekretariatene til IPR i Nordland 

06.09.2024 Møte – Møte med Utror AS ifm kommende møte i Helgelandsrådet 

06.09.2024 Møte – Styringsgruppemøte Digital hjemmeoppfølging Helgeland (Teams) 

09.09.2024 Møte – Ordførerkollegiet HIPR 

09.09.2024 Møte – AU-møte HIPR 

10.09.2024 Møte – Brobyggerstiftelsen, Sandnessjøen 

12.09.2024 Møte – Møte med Nfk og Innovasjon Norge (Nordland) og IPR- sekretariatene i Nordland  

12.09.2024 Møte – Oppstartsmøte regionalt kraftforum Nordland (Teams) 

23.09.2024 Konferanse – Fremtidens Helsetjenester 2024, Narvik 

25.09.2024 Konferanse – Høstkonferansen 2024, Om perspektivmeldingen, Oslo 

26.09.2024 Møte – Utvalg for næring og samfunn 

04.10.2024 Møte – FOT-ruter, Bodø 

07.10.2024 Møte – Samarbeidsmøte om funksjons- og oppgavedeling i HSYK 

10.10.2024 Møte – Styringsgruppemøte «Tosenveien» (Teams) 

11.10.2024 Møte – Ordførerkollegiet Helgelandsrådet 

14.10.2024 Konferanse – KS Nordland Høstkonferanse 2024, Bodø 

16.10.2024 Møte – Business Meetpoint, Muligheter på Helgeland, Mo i Rana 

16.10.2024 Møte – Oppstartsmøte Helgelandskonferansen 2025 (Teams) 

18.10.2024 Møte – Høstmøte MidtSkandia (Teams) 

25.10.2024 Møte – Ordførerkollegiet Helgelandsrådet 

07.11.2024 Møte – Lunsjmøte Brønnøy næringsforum 

08.11.2024 Møte – Arbeidsmøte prosjekt Best HUR-ever (Teams) 

12.11.2024 Møte – Konseptvalgutredning Helgeland, Statnett (Teams) 

13.11.2024 Møte – Arbeidsmøte prosjekt Best HUR- ever, Mo i Rana 

  



 
 

    

 

 

Protokoll 

 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

22.11.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
40/24 Revidert søknad om tilskudd fra Samferdselsfondet til drift av Hadfast AS 
 
 
 
Forslag til vedtak  
Helgelandsrådet bevilger kr. 1 000 000 til drift av Hadfast AS. Beløpet belastes 
Samferdselsfondet med kr. 500 000 i 2024 og kr. 500 000 i 2025. 
 
Vedtak 

Helgelandsrådet bevilger kr. 1 000 000 til drift av Hadfast AS. Beløpet belastes 
Samferdselsfondet med kr. 500 000 i 2024 og kr. 500 000 i 2025. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: Revidert søknad om tilskudd fra Samferdselsfondet til drift av Hadfast AS  

 

Saksutredning  

Det vises til protokoll fra HR-sak 15/24 Søknad om tilskudd fra Samferdselsfondet til drift av 

Hadfast AS og revidert søknad datert 19.09.24. 

 

Konklusjon 

Den reviderte søknad svar ut de spørsmål Helgelandsrådet stilte ifm behandlingen i HR-sak 

15/24 Søknad om tilskudd fra Samferdselsfondet til drift av Hadfast AS  



 
 

    

 

 

Saksfremlegg 

 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

22.11.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
41/24  Revidert søknaden om støtte til etablering av samferdselsprosjekt 

«Tosenveien» 
 
 
Forslag til vedtak  
Helgelandsrådet bevilger kr. 300 000 fordelt over to år til samferdselsprosjektet 
«Tosenveien». Beløpet belastes Samferdselsfondet med kr. 200 000 i 2024 og kr. 100 000 i 
2025. 
 
Vedtak 

Helgelandsrådet bevilger kr. 300 000 fordelt over to år til samferdselsprosjektet 
«Tosenveien». Beløpet belastes Samferdselsfondet med kr. 200 000 i 2024 og kr. 
100 000 i 2025.. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: Søknaden om støtte til etablering av samferdselsprosjekt «Tosenveien»  

 

Saksutredning  

Det vises til protokoll fra HR-sak 14/24 Etablering av samferdselsprosjekt «Tosenveien» og 
til revidert søknad datert 11. november 2024. 
 

Konklusjon 

Den reviderte søknad svarer ut de spørsmål Helgelandsrådet stilte ifm behandlingen i HR-

sak 14/24 Etablering av samferdselsprosjekt «Tosenveien» og bevilger kr. 300 000 fra 

Samferdselsfondet, hvor kr. 200 000 utbetales i 2024 og kr 100 000 utbetales i 2025.   



 
 

    

 

 

Saksfremlegg 

 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

22.11.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
42/24 Opplevelsesutvikling ved Torghatten – søknad om medfinansiering 
 
 
Forslag til vedtak  
Helgelandsrådet ser den regionale verdien av tiltaket og bidrar med kr. 100 000 til realisering 
av prosjektet/animasjonen. Beløpet belastes Utviklingsfondet. 
 
Vedtak 

Helgelandsrådet ser den regionale verdien av tiltaket og bidrar med kr. 100 000 til 
realisering av prosjektet/animasjonen. Beløpet belastes Utviklingsfondet. 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: Søknad om medfinansiering – Opplevelsesutvikling ved Torghatten 

 

Saksutredning  

Som del av arbeidet med å tilrettelegge og løfte Torghatten som nasjonal og internasjonal 

attraksjon ønsker Trollfjell UNESCO Global Geopark å utvikle en geologisk animasjon i 

turistvegprosjektet ved Torgahatten i Brønnøy kommune. 

Animasjonen vil være en del av en utstilling ved foten av Torghatten som formidler fjellets 

geologiske historie. Utstillingen, sammen med spennende arkitektur, sherpatrapper og annen 

fysisk tilrettelegging, vil øke opplevelsesverdien og attraksjonskraften til Torghatten og 

Helgeland som reisemål.  

Trollfjell Geopark er eid av kommunen på Sør-Helgeland og er ikke en kommersiell aktør. 

Geoparken her ingen kommersielle interesser knyttet til utstillingen som vil stå åpen og 

tilgjengelig for alle. For å realisere prosjektet er Geoparken derfor avhengige av ekstern 

finansiering.  

Totalkostnadene for prosjektet/animasjonen er på kr. 1 000 000 og det søkes om et bidrag 

på kr. 100 000 fra Helgelandsrådet.  

Så langt i år er det bevilget kr. 750 000 fra Utviklingsfondet og kr. 700 000 fra 

Samferdselsfondet. Samlet bevilgning siste tre år er på kr. 2 375 000 hvor fondene er tilført 

kr. 2 050 00 fra kommune og ca. kr 910 000 fra sekretariatet (regnskapsmessig 

mindreforbruk 2022 og 2023) 

Konklusjon 

Helgelandsrådet ser den regionale verdien av tiltaket og bidrar med kr. 100 000 til realisering 

av prosjektet/animasjonen. Beløpet belastes Utviklingsfondet.  



 
 

    

 

 

Protokoll 

 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

22.11.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
43/24 Uttalelse – Kraftløftet Helgeland 
 
 
Saken ettersendes 
 
 
Forslag til vedtak (innstilling fra Utvalg for næring og samfunn) 
 
Saken utsettes. 
 
Uttalelsen ses i sammenheng med høringsinnspill til høringen KVU Helgeland (Statnett) 
utarbeidet av MON. Høringsinnspillet blir behandlet i formannskapet i Vefsn 10. desember 
2024 
 
Utkast til Uttalelse omdeles Helgelandsrådet per e-post.  
 
Vedtak 
 
Uttalelsen ses i sammenheng med høringsinnspill til høringen KVU Helgeland (Statnett) 
utarbeidet av MON. Høringsinnspillet blir behandlet i formannskapet i Vefsn 10. desember 
2024 
 
Utkast til Uttalelse omdeles Helgelandsrådet per e-post.  

 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg:   
  

 

                        
 
  



 
 

    

 

 

Protokoll 

 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

22.11.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
44/24 Støtteerklæring - Nasjonalt visningssenter villaks på Helgeland – Laksvollen 
 
 
Forslag til vedtak  
Helgelandsrådet tilslutter seg vedlagte støtteerklæring «Nasjonalt visningssenter villaks på 
Helgeland – Laksvollen» 
 
Vedtak 
Helgelandsrådet tilslutter seg vedlagte støtteerklæring «Nasjonalt visningssenter villaks på 
Helgeland – Laksvollen» 
 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: Støtteerklæring - Nasjonalt visningssenter villaks på Helgeland – Laksvollen  
  

 

Saksutredning  

Grane kommune har i forbindelse med omleggingen av E6 arbeidet med tilrettelegging av et 

nytt næringsareal med servicetilbud, turistinformasjon og opplevelsesmuligheter. 

Grane kommune står nå i en søknadsprosess med å få etablert ett nasjonalt laksesenter i 

tillegg til de fire som allerede er etablert i Lyngdal, Lærdal, Namsos og Tana. 

For mer informasjon om nasjonalt villakssenter se; Nasjonalt villakssenter 

 

Konklusjon 

Støtteerklæringen anses som en naturlig videreføring av Grane kommunes arbeid som var 

omtalt i Helgelandsrådet sin støtteerklæring «E6 Svenningelv-Lien og Laksvollen; et viktig 

informasjonspunkt på Helgeland» vedtatt 17. november 2023. 

  

https://www.villakssenter.no/


 
 

    

 

Vedlegg sak 44/24: Støtteerklæring - Nasjonalt visningssenter villaks på Helgeland – Laksvollen 
 

Nasjonalt Villakssenter på Helgeland – Laksvollen 

Helgeland er en de viktigste region i landet for den rødlistede villaks. Det har sin naturlige 
forklaring i at våre mange vassdrag er utmerkede gyte- og oppvekstområder for laksen. Bare 
Vefsnavassdraget alene står for over halvparten av produksjonspotensialet for nord atlantisk 
laks i Nordland, og samlet har de anadrome vassdragene i Vefsnaregionen ca. 65 % av 
produksjonspotensialet i fylket, og utgjør et av de viktigste oppvekstområdene for laksestammen 
i landet. 

Våre flotte fjorder kobler oss sammen med havet. Helgeland er også en region med en rik 
kystlinje. Der ute valgte noen av pionerne å begynne med oppdrett av laks. Noe de også lyktes 
med og dermed har bidratt til at norsk laks eksporteres til hele verden.  

Det er godt kjent at oppdrettsnæringen har utfordringer som bidrar til å true villaksen. Skal man 
ta vare på villaksen, så må man ha god forvaltning av vassdragene, bygge mer kunnskap om 
hvordan man kan fjerne problemet og forske slik at vi kan dokumentere enda mer rundt arten. 
Gjennom det behandlings- og forvaltningsarbeid som har pågått siden vassdragene ble infisert 
av Gyrodactylus Salaris på 1970-tallet er det bygget opp en betydelig kompetanse innen fiske- og 
vassdragsforvaltning i Vefsnaregionen, og videreføring og -utvikling av denne kompetanse vil 
komme alle anadrome vassdrag – og forvaltningen av villaks og sjøørret - til gode. 

Etablering av ett av de nasjonale villlaksesentrene på Helgeland vil være en ypperlig anledning til 
å utvikle denne kompetanse videre, ta vare på villaksen og formidle historien om villaks, 
laksefiske i elv, fjordfiske og oppdrettsnæringen. Dette er ikke bare historien om laksen, men 
også en historie om hvordan samfunnet vårt har utviklet seg og viktigheten av laksen. 

Helgelandstinget støtter Grane kommune sin søknad for å etablere ett av de nasjonale 
villaksesentrene på Laksvollen i Grane kommune. Det vil kunne bli en viktig formidlingsarena og 
utgangspunkt for kunnskapsbygging som kan være med å trygge villaksen som art. 

 

 

 

  



 
 

    

 

 
 

Protokoll 
 

 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

22.11.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
45/24 Orientering - Kultursamarbeid på Helgeland ved Sten Rino Bonsaksen, 

ordfører Leirfjord kommune og leder Utvalg for utdanning og kultur 
 
 
 
Forslag til vedtak  
Orienteringen tas til etterretning. 
 
Vedtak 
Orienteringen tas til etterretning. 

 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg: Referat fra møtet i arbeidsgruppen for Kulturnett Helgeland – 10.10.2024 

 

Saksutredning  

Kultursjefene i Vefsn kommune og Alstahaug kommune har tatt et initiativ for å bedre 

samarbeidet mellom «våre» komkommuner er innenfor kulturområdet. Det er avholdt ett 

møte i forbindelse med dette initiativet mellom initiativtakerne og vårt Utvalg for utdanning og 

kultur.  

Det ble i dette møtet satt ned en arbeidsgruppe som har avholdt sitt første møte (se vedlagt 

referat).   

Det overordnede målet med samarbeidet er styrke kulturarbeidet i vår region og gjøre dette 

arbeidet mer synlig. Dette vil kunne bidra til mer bærekraftige kulturprosjekter og bidra til å 

utvikle en felles identitet og samhold i regionen. 

Konklusjon 

Det planlegges med å organisere det videre arbeidet som et prosjekt, Nevnte arbeidsgruppe 

fungerer som interimsstyre for arbeidet/prosjektet frem til ny organisering er vedtatt. 

 

  



 
 

    

 

Vedlegg sak 45/24: Referat fra møtet i arbeidsgruppen for Kulturnett Helgeland – 10.10.2024 

Referat fra møtet i arbeidsgruppen for Kulturnett Helgeland 

Dato: 10.10.24 
Sted: Kultursenteret, Mosjøen 

Deltakere: 

Sten Rino Bonsaksen, Åse Granmo, Synnøve Viksand Johnson, Stig Høyvik, Odd Arnold 
Skogsholm 

Om Kulturnett Helgeland 

Diskusjon rundt mål for samarbeid, målsettinger, omfang og organisering. 

• Kartlegge nå-situasjon i kommunene; organisering, aktivitet, lokaliteter, lag og 
foreninger, kunstnere, arrangementer og eksisterende samarbeid 

• Omvendt Bodø2024 – aktivitet skjer i hele regionen 
• Norsk kulturforum – Helgeland kulturforum 
• Utarbeiding av kulturminneplan 
• Kulturarv 
• Felles høringssvar 
• Ta tak i fortellertradisjon 
• Vi må greie å tilføre noe 

o Ny kunnskap 
o Støtte opp om lokalt kulturliv 

• Bruke regionene i Helgelandsrådet 
• Starte i det små – kvalitet i arbeidet 
• Målsetting om å være dagsaktuell, mellom tradisjon og modernitet - hvordan blir 

morgendagen 
• Oppleves som støttespillere for lokalt kulturliv 
• Vi planlegger for fødselen av et kulturforum 
• Kartlegge hva folk har bruk for  
• Skape forankring og eierskapsfølelse i alle kommunene 
• Utvikle en felles kulturkalender for koordinering av arrangementer 
• Samarbeide om søknader og finansiering, samt legge til rette for medfinansiering 
• Fokus på regional formidling av kulturtilbud  
• Styrke kulturarbeidsplasser og bidra til opplæring gjennom kurs og konferanser 
• Utvikling av en regional formidlingsstrategi for kulturtilbud. 
• Ev. opprette en prosjektstilling, mulighet for lønnsmidler via Helgelandsrådet.  

 
 



 
 

    

 

• Må finne 3 punchlines; f.eks.  
o Kultursamarbeid  
o Styrke kulturlivet i regionen 
o Styrke samarbeidet mellom kulturaktører i regionen 

 

Formål med arbeidet: 

o Definere klare og enkle målsettinger. 

o Sikre at samarbeidet er forankret i alle kommunene i regionen. 

o Skape en strukturert tilnærming som starter i det små, med fokus på 
kvalitet. 

Overordnede mål: 

Vi må oppnå konkrete resultater fra arbeidet raskt. Vi vil finne tre klare målsettinger for 
arbeidet, som f.eks; 

o Styrke kulturlivet i regionen. 

o Gjøre kulturtilbud mer synlige. 

o Skape bærekraftige kulturprosjekter og felles identitet og samhold. 

Veien videre 

• Planlegging av et dagsseminar for alle kommuner for å styrke kultursamarbeidet. 

• Orientere Helgelandstinget, og sikre finansiering til oppstart 

• Gjennomføre dagsseminar 23. januar  

Interimsstyre 

• Arbeidsgruppen som er nedsatt fungerer som interimsstyre inntil annen 
organisering blir vedtatt.  

Oppstartsmøte 23. januar, (ev. 22. januar) 

• Oppstartsmøte planlagt 23. januar, kl. 10.00-15.30 i Bakgården, med deltakelse 
fra 11 kommuner. 

o Deltakere fra både administrativt og politisk nivå inviteres, 2 personer fra 
hver kommune, ordfører og den kommunedirektøren peker ut 

o Stig Sørra ønskes som programleder, gjennomfører av dagen 

o Innlegg fra Norsk kulturforum  

o Innlegg om Kultursamarbeid Vesterålen, Tone Toften forespørres 



 
 

    

 

o Idédugnad og workshop - Ingvill Dahl forespørres. 

o Kulturinnslag 

Ansvarsfordeling 

• Synnøve: Ansvarlig for booking av Bakgården, 3 bilder fra hver kommune i region 
Vefsn til Sten Rino – skal vise variasjon i kulturaktivitet med kort forklaring. 

• Sten Rino: Søknad om midler fra Helgelandsrådet/Helgelandstinget. Orienterer 
Helgelandstinget om arbeidet i møtet 21.- 22. november. Sammenfatte 
bildekarusell fra alle kommunene.  

• Odd Arnold: Kontakte NOKU og Tone Toften for innlegg 23. januar, 3 bilder fra 
hver kommune i region Alstahaug til Sten Rino – skal vise variasjon i kulturaktivitet 
med kort forklaring. Orientere Stig Sørra om arbeidet 

• Stig: Utarbeide presentasjonen som skal vises på oppstartsmøtet, 3 bilder fra 
hver kommune i region Brønnøy til Sten Rino – skal vise variasjon i kulturaktivitet 
med kort forklaring. 

 

Avklart: 

Bakgården er booket til 23. januar 

Neste møte: Teams, 28. oktober kl. 09.30 

 

Referat 

Odd Arnold/Synnøve 

  



 
 

    

 

 

 

Protokoll 
 

 

Utvalg: 

Møtedato: 

Saksbehandler: 

Helgelandsrådet 

22.11.24  

Stig Sørra    

 
 

Saksnr. Tittel 
46/24 Eventuelt 
 
 
 
Forslag til vedtak  
Arbeidsutvalget følger opp innkomnes innspill og koordinerer det videre arbeidet i, og 
imellom, utvalgene. 
 
Uttalelsen fra Brønnøy kommune om Geoparker støttes. 
 
Vedtak 
Arbeidsutvalget følger opp innkomnes innspill og koordinerer det videre arbeidet i, og 
imellom, utvalgene. 
 
Uttalelsen fra Brønnøy kommune om Geoparker støttes. 

 
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
Vedlegg:  
 

AU følger opp arbeidet med et høringsinnspill om funksjons- og oppgavedelingen i HSYK fra 

Helgelandsrådet. Kommuneoverlegeforumet kontaktes ifm eventuelle faglig innspill til 

arbeidet. 

 

Inntaksforskrift videregående utdanning og Newtonrommet i Sandnessjøen 

Budsjett Nfk 

• Kutt i ruteproduksjon – Hurtigbåtruter med fokus på Regionpendelen og Brønnøysund 

- Vega – Sandnessjøen 

o Utkast til uttalelse fra ordfører i Brønnøy kommune Siv Aglen bearbeides og 

legges frem for AU 

Jernbane 

 

 

 

 



 
 

    

 

 

Fra Brønnøy kommune: Uttalelse Geoparker 

Vi viser til Regjeringens forslag til statsbudsjett 2025 hvor støtte til Norges 4 Geoparker er 

strøket.  

En UNESCO-status er svært høythengende og en av verdens sterkeste merkevarer. I 

statsbudsjettet for 2020, 2021, 2023 og 2024 mottok Norges Geoparker et statlig bidrag på 

en million kroner per Geopark, herunder Trollfjell Geopark som dekker kommunene Leka 

(Trøndelag), Bindal, Sømna, Brønnøy, Vega og Vevelstad (Nordland).  

I samband med statsbudsjettet for både 2022 og 2023 ble det gjort merknader fra 

Næringskomiteen som skulle legge til rette for at geoparkene kan driftes i tråd med 

UNESCO-statusens krav. Beløpet pr. geopark er de årlige kostnadene beregnet for å 

tilfredsstille disse kravene, og har vært uendret siden 2020.  

Når posten for 2025 er nullet setter det fire UNESCO-organisasjoner i en kritisk situasjon. Vi 

mister kompetanse, og blir med denne uforutsigbarheten også en dårlig arbeidsgiver.  

Støtten på 1 mill. pr. park har vært resultat av årlige politiske forhandlinger, men står uten 

forankring i eget vedtak i Stortinget. Post 80 i kap. 905 står dermed utrygt når Nærings- og 

Fiskeridepartementet skal rydde i småposter hver vår, og fører som nå, til svært uforutsigbar 

drift for geoparkene. Strykningen for 2025 er heller ikke kommentert av 

Næringsdepartementet.  

Norge bidro i 2024 med over 670 mill. kroner til UNESCO nasjonalt og internasjonalt via ulike 

departement og program, og Norge er Nordens kandidat til UNESCOs hovedstyre fra 2025-

2029. I lys av dette er det vanskelig å forstå hvorfor departementet uten videre stryker 4 

millioner til UNESCO-geoparkene, som regionene har kjempet i årevis for å etablere. 

Helgeland Regionråd ber om at bevilgning til Geoparkene opprettholdes for 2025 og legges 

inn som en permanent støtte til Geoparkene. Dette er helt nødvendig hvis Geoparkene skal 

klare å opprettholde sin UNESCO-status i fremtiden. 


